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SK 0150/31/2009 
 
 

Protokół Nr XXXI/2009 
z sesji Rady Gminy 

z dnia 21 grudnia 2009 r. 
 
 

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad.  
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
− Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Oświaty, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Uchwalenie budżetu gminy na 2010 r.: 

− wystąpienie Wójta Gminy, 
− odczytanie uchwały nr 144/g272/P/IV/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. w sprawie opinii o projekcie 
budżetu Gminy Stare Pole na 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i objaśnieniami, 

− odczytanie uchwały nr 149/g272/D/IV/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. roku w sprawie opinii o 
możliwości sfinansowania deficytu budżetowego oraz prawidłowości prognozy 
długu publicznego Gminy Stare Pole, 

− wystąpienie przewodniczących komisji stałych Rady Gminy, 
− dyskusja, 
− podjęcie uchwały.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 r.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy. 
11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
12. Komunikaty.  
13. Zatwierdzenie protokółu Nr XXX/2009 z Sesji Rady Gminy z 24 listopada 2009 r. 
14. Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  

 
Ad.1. 

O godzinie 1500 Przewodniczący Rady Gminy otworzył XXXI sesję Rady Gminy. 
Przywitał wszystkie zebrane osoby.  
 
Ad.2. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. 
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Ustawowy skład rady    - 15 
Obecnych  - 13 
Nieobecnych   - 2 
  
Nieobecni radni to: Pani Magdalena Roman, Pani Beata Grzesik. 
 
Ad.3. 

Na sekretarza obrad wybrano jednogłośnie Panią Jadwigę Staniszewską. Za jej 
kandydaturą głosowało 13 radnych, 2 osoby nieobecne. 
 
Ad.4. 
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 
1. Przewodniczący Rady Gminy: 

− udział w zebraniu wiejskim w Ząbrowie; 
− udział w spotkaniu seniorów w GOKiS; 
− udział w spotkaniu Bożonarodzeniowym w plenerze na ul. Dworcowej w Starym 

Polu; 
− udział w sesji Rady Powiatu; 
− przygotowanie materiałów do biuletynu; 
− udział w Przeglądzie Bożonarodzeniowym zorganizowanym przez Zespól Szkół w 

Starym Polu. 
2. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 

− jedno posiedzenie Komisji Rewizyjnej, na którym został omówiony budżet na 
2010 r.; poinformował, że protokół z kontroli Urzędu Gminy dostępny jest do 
wglądu w sekretariacie. 

3. Przewodnicząca Komisji Rolnictwa: 
− jedno posiedzenie Komisji Rolnictwa, na którym zostały pozytywnie 

zaopiniowane projekty uchwał oraz zostało przestawione sprawozdanie z pracy 
Komisji Rolnictwa;  

− udział w prezentacjach i spotkaniach bożonarodzeniowych. 
4. W zastępstwie Przewodniczącej Komisji Oświaty głos zabrał Przewodniczący Rady, który 

poinformował, że odbyło się 1 spotkanie Komisji Oświaty, na którym opiniowane były 
sprawy budżetowe i organizacyjne. 

5. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
6. Wójt Gminy swoje sprawozdanie przedstawił na piśmie. Do przedstawionych informacji 

nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
 
Ad.5. 

Nikt z sołtysów nie zabrał głosu. 
 
 Przewodniczący Rady zaproponował, aby do porządku sesji wprowadzić 2 dodatkowe 
punkty o brzmieniu „9a. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2009 
r. przez Gminę Stare Pole Gminie Malbork” i „10a. dotyczący pisma do Rady Gminy”. Za 
wprowadzeniem tych 2 punktów głosowali wszyscy radni – 13 za, 2 osoby nieobecne. 
W związku z powyższym porządek wyglądał następująco: 

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad.  
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
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− Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Oświaty, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Uchwalenie budżetu gminy na 2010 r.: 

− wystąpienie Wójta Gminy, 
− odczytanie uchwały nr 144/g272/P/IV/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. w sprawie opinii o projekcie 
budżetu Gminy Stare Pole na 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i objaśnieniami, 

− odczytanie uchwały nr 149/g272/D/IV/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. roku w sprawie opinii o 
możliwości sfinansowania deficytu budżetowego oraz prawidłowości prognozy 
długu publicznego Gminy Stare Pole, 

− wystąpienie przewodniczących komisji stałych Rady Gminy, 
− dyskusja, 
− podjęcie uchwały.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 r.  
9a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2009 r. przez Gminę 

Stare Pole Gminie Malbork. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy. 
10a. Pismo do Rady Gminy. 
11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
12. Komunikaty.  
13. Zatwierdzenie protokółu Nr XXX/2009 z Sesji Rady Gminy z 24 listopada 2009 r. 
14. Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  

 
W tym punkcie posiedzenia przybyła radna Pani Magdalena Roman. 
 
Ad.6. 

Żadne wolne wnioski ani zapytania nie zostały zgłoszone. 
 
Ad.7. 

Uchwalenie budżetu gminy na 2010 r.: 
− wystąpienie Wójta Gminy, 
− odczytanie uchwały nr 144/g272/P/IV/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. w sprawie opinii o projekcie 
budżetu Gminy Stare Pole na 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i objaśnieniami, 

− odczytanie uchwały nr 149/g272/D/IV/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. roku w sprawie opinii o 
możliwości sfinansowania deficytu budżetowego oraz prawidłowości prognozy 
długu publicznego Gminy Stare Pole, 

− wystąpienie przewodniczących komisji stałych Rady Gminy, 
− dyskusja, 
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− podjęcie uchwały. 
 

Pierwszy głos zabrał Wójt, który przybliżył dane z budżetu i tak: dochody 
zaplanowano w budżecie na kwotę 12.960.185 zł, wydatki na kwotę 16.671.512 zł. Deficyt 
wyniesie 3.711.327 zł. Deficyt zostanie pokryty z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska oraz długoterminowego kredytu na realizację zadań inwestycyjnych. 
Poinformował o planowanych wpływach do budżetu tj. o wpływach z podatków, subwencjach 
i dotacjach. Poinformował o planowanych zadaniach inwestycyjnych zapisanych w budżecie 
na przyszły rok ze szczególnym omówieniem zadań dofinansowanych z funduszy unii 
europejskiej. Poinformował, że w dniu 23 grudnia br. zostanie podpisana umowa w Urzędzie 
Marszałkowskim na budowę kanalizacji w Królewie. Kosztorysowa kwota tego zadania to 
3.761.865 zł. Kolejne zadanie, na które gmina otrzyma środki to Kampania Promocyjna 
Żuław. Jest to projekt realizowany przy współpracy sześciu gmin regionu Żuław. W Nowym 
Dworze Gdańskim funkcjonuje Stowarzyszenie Gmin Żuławskich, do którego gmina Stare 
Pole też należy. Zadaniem tego stowarzyszenia jest promowanie gmin. To stowarzyszenie 
złożyło wniosek o dofinansowanie ze środków unijnych do promocji gmin. Nasza gmina 
otrzyma 77.388 zł na promocje. Kolejne zadanie to budowa świetlicy w Kraszewie – realizuje 
je Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Starym Polu. Koszt tej inwestycji to 546.000 zł. Z 
budżetu gminy przeznaczymy 210.985 zł. Kolejne zadanie to modernizacja bazy sportowej w 
Starym Polu. Kosztorys przewiduje kwotę modernizacji w wysokości 2.881.094 zł. 
Otrzymamy 50% dofinansowania. Ponadto złożony został wniosek na dofinansowanie 
remontu pomieszczeń Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. Koszt zadania to 395.000. 
Możemy otrzymać dofinansowanie w wysokości 335.750 zł. Kolejne zadanie, na które 
złożono wniosek to remont świetlic wiejskich w Królewie i Janówce. Na ten remont możemy 
otrzymać maksymalnie 338.104 zł. Oprócz tych zadań dofinansowanych ze środków unijnych 
w budżecie jest uwzględnione opracowanie dokumentacji na budowę kanalizacji w 
miejscowości Parwark i Kraszewo. Zabezpieczono również w budżecie środki na realizację 
zadań w ramach Funduszu Sołeckiego – kwota 139.179 zł. Budżet jest bardzo ambitny. Wójt 
uważa, że jest możliwy do realizacji bez większych uszczerbków dla funkcjonowania 
samorządu. Ponadto Wójt poinformował, że budowa kolektorów słonecznych nie jest 
zadaniem samorządu gminnego. Jest to zadanie, które powinno być realizowane ze środków 
unijnych przy udziale środków własnych właściciela danej nieruchomości. Gmina złożyła 
wniosek o dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, żeby wyposażyć pomieszczenia na stadionie w taki kolektor słoneczny, który będzie 
ogrzewał wodę, gdyż dużo zużywa się wody, gdy zawodnicy korzystają z prysznica. Gmina 
może dofinansować założenie kolektorów słonecznych, ale tylko na obiektach będących 
własnością samorządu, natomiast prywatnym właścicielom nie. Na zakończenie zwrócił się 
do rady o podjęcie uchwały. 
 
Pan Kazimierz Lipiec odczytał uchwałę nr 144/g272/P/IV/09 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. w sprawie opinii o 
projekcie budżetu Gminy Stare Pole na 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i objaśnieniami. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Pan Kazimierz Lipiec odczytał uchwałę nr 149/g272/D/IV/09 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2009 r. roku w sprawie opinii 
o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego oraz prawidłowości prognozy długu 
publicznego Gminy Stare Pole. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja Rewizyjna drugi rok 
wnioskowała, aby w budżecie znalazły się środki na remont wjazdu do przedszkola. Dodał, że 
Wójt powiedział, że jak w ciągu roku pieniądze się znajdą to podejmie się remontu. Uwag 
większych do budżetu komisja nie miała w związku z tym będzie głosowała za przyjęciem 
budżetu. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa poinformowała, że Komisja Rolnictwa jest za przyjęciem 
budżetu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformowała, że Komisja Oświaty jest za przyjęciem 
budżetu. Dodała, ze popierają wniosek Komisji Rewizyjnej o remont wjazdu do przedszkola. 
 
W tym punkcie posiedzenia przybyła Pani Beata Grzesik. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusje i zabrał głos. Powiedział, że rada podejmuje 
się decyzji i z nich wywiązuje. Pokazał to rok 2009. Mamy ambitne plany na ostatni rok 
naszej kadencji. Kanalizacja w Królewie, od wielu lat sygnalizowana, pochłonie wiele 
pieniędzy, ale jest bardzo konieczna. Myśli, że się to wszystko uda. Poinformował, że 
będziemy mieli dobry układ umiejscowienia obiektów sportowych. Szkoła jest w pobliżu, 
która będzie z niego korzystała. Będzie to kompleks obiektów sportowych. Dzięki temu 
będzie łatwiej utrzymać, łatwiej nadzorować. Mamy to wszystko skupione w jednym miejscu, 
a nieporozrzucane po wielu miejscowościach. Chciałoby się wiele zrobić. Oczekiwania 
mieszkańców są bardzo duże. Nie możemy jednak doprowadzić i zostawić przyszłej radzie 
zadłużonej gminy. Możemy być dumni z tego, co jest zrobione. Mieszkańcy, z którymi 
rozmawiał pozytywnie przyjmują inwestycje, które są i będą realizowane na terenie naszej 
gminy. My zaczniemy, następna rada pokończy inwestycje i będzie szła do przodu, aby 
rozwijać naszą gminę. Ma nadzieję, że może z przetargu, może z innych środków znajdą się 
pieniądze, aby wykonać w przedszkolu to, o co postulował Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej. Słuszne, że robi się również na wioskach a nie tylko w samym Starym Polu. Czy 
będą inne środki? Trudno dziś powiedzieć. Powiedział, że każdy wie, jaka jest sytuacja w 
państwie. Szuka się wszędzie środków finansowych. Chwała za to, że udało się te dwie duże 
inwestycje umieścić w tym budżecie. Co będzie dalej trudno powiedzieć. Myśli, że rada 
wkracza w finał kadencji z bardzo ważnymi sprawami, i że są odważni podejmując się tych 
inwestycji. 
Nikt z pozostałych radnych nie zabrał głosu.  
 
Uchwała nr XXXI/217/2009 w sprawie uchwalenia budżetu na 2010 rok została podjęta 
jednogłośnie – 15 za. Stanowi ona załącznik do protokołu. 
 
Ad.8. 
 Głos zabrał Pan Zdzisław Mikulak, który poinformował, iż Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji zwróciło się do Urzędu Gminy o zatwierdzenie taryfy wody. 
Przedsiębiorstwo to zaopatruje w wodę część mieszkańców Królewa i Krasnołęki. Temat ten 
został omówiony na poszczególnych komisjach. W związku z tym, że Rada Gminy 
zatwierdza stawki w postaci uchwały wnosi się o podjęcie takiej uchwały. 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XXXI/218/2009 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę została podjęta jednogłośnie – 15 za. Stanowi ona załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.9. 
Uchwała nr XXXI/219/2009 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 
2010 r. została podjęta jednogłośnie – 15 za. Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad.9a. 
 Głos zabrał Wójt, który poinformował, iż w miejscowości Nowa Wieś był pożar 
szkoły. Straty są bardzo duże i wstępnie szacowane na 1.500.000 zł. Wójtowie doszli do 
wniosku, że jeśli rady wyrażą zgodę, to wspomogą gminę Malbork finansowo w naprawie 
tego obiektu. Propozycja Wójta, aby wspomóc kwotą w wysokości 5.000 zł gminę Malbork w 
celu usunięcia usterek powstałych po pożarze. Poprosił o pozytywne przyjęcie. 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XXXI/220/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2009 r. przez Gminę 
Stare Pole Gminie Malbork została podjęta jednogłośnie – 15 za. Stanowi ona załącznik nr 4 
do protokołu. 
 
Ad.10. 
 Głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała, iż szczegółowe zmiany budżetu 
gminy zostały omówione na posiedzeniach komisji. Radni nie wnieśli uwag. Do tej uchwały 
budżetowej dopisujemy również kwotę 5.000 zł jako pomoc dla gminy wiejskiej Malbork. 
Uchwała nr XXXI/221/2009 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2009 r. została podjęta 
jednogłośnie – 15 za. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.10a. 
 Pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że do Rady Gminy 
wpłynęło pismo Pana Nowakowskiego i Pana Koryckiego z podpisami w imieniu 
mieszkańców dotyczące firmy „KREX”. Pismo to stanowi załącznik do protokołu. 
Wójt dodał, że przed otrzymaniem tego pisma miał spotkanie z Panem Zygmuntem 
Zakaszewskim z ul. Grunwaldzkiej i Panem Krzysztofem Rybakiem na temat firmy „KREX”. 
Wójt poinformował, że przedstawił panom wszystkie informacje, jakie posiada na temat firmy 
„KREX”. Zostało wszystko omówione. Wójt sadził, że sprawa została wyjaśniona. To, co 
było w mocy gminy to zostało zrobione. Po tym spotkaniu wpłynęło kolejne pismo. Na 
postawione w piśmie zapytanie odpowiedzi udzielił Wójt i tak: 

1. Rada Gminy nie może podjąć uchwały zobowiązującej Wójta do zgłoszenia wniosku 
do prokuratury. Dodał, iż do prokuratury może zgłosić każdy z nas zgodnie z 
kodeksem karnym art. 304 - każdy dowiedziawszy się o popełnieniu przestępstwa 
ściganego z urzędu ma społeczny obowiązek powiadomić o tym prokuraturę lub 
policję. Ponadto poinformował, że jeżeli firma posiada braki w dokumentacji, to je 
uzupełnia, aby mogła funkcjonować zgodnie z procedurami. Dodał, że na pył nie ma 
norm, które by zabroniły funkcjonowanie firmy.  

2. Dziś zostało wysłane pismo do Pana Wojewody o wyjaśnienie spraw co, do których 
mamy wątpliwości czy firma posiada pozwolenia. Jak otrzyma informacje to, 
przekaże ją radzie. 

3. Poinformował, ze rozmawiał z dyrektorem firmy „KREX”. Dyrektor tej firmy 
powiedział, że jak uzupełnią wszystkie dokumenty w Młynarach, to się tam przeniesą. 
W Starym Polu pozostanie baza, ale już nie będzie sortowania węgla. Z tego względu 
uważa, że działki pod budownictwo jednorodzinne na ulicy Mickiewicza będą miały 
uzasadnienie. Do sprzedaży tych działek jest jeszcze dość daleka droga. W tej chwili 
mamy opracowany podział tych działek. Trzeba będzie tam wybudować kanalizację, 
doprowadzić wodę i dopiero wtedy będzie można przejść do sprzedaży. Działki są w 
tej chwili w dość niskiej cenie i nie opłaca się ich sprzedawać.  

Głos zabrał również Przewodniczący Rady Gminy, który powiedział, że głosy mieszkańców 
są podzielone odnośnie firmy „KREX:. Są osoby, które się cieszą, że jest ta firma, bo mają 
miejsce pracy. Są też przeciwnicy. Poinformował, że mieszka niedaleko tej firmy i jak wieje 
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wiatr, to nie ma okien czarnych. Może to okres przedwyborczy. Uaktywniają się osoby, które 
mieszkają poza tym terenem, a nie ingerują te, które mieszkają bezpośrednio. 
Wójt dodał, że zwróciliśmy się do Wojewody o wyjaśnienie czy firma posiada opinię 
oddziaływania na środowisko. 
 
Ad.11. 

Nie udzielono odpowiedzi, gdyż nie zgłoszono żadnych wolnych wniosków oraz 
zapytań. 
 
Ad.12. 
 W komunikatach pierwszy głos zabrał Przewodniczący, który poinformował, że 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Komisji Rolnictwa mają złożyć do 15.01.2010 r. plany 
pracy komisji. Ponadto podziękował harcerzom i Gminnemu Ośrodkowi Kultury i Sportu za 
przygotowanie występów przed sklepem w sobotę. Szkole za przygotowanie przeglądu. 
Przedszkolu za Mikołaja i jasełka, które wystawili w GOKiS. 
 
Ad.13. 

Protokół z XXX sesji Rady Gminy z 24 listopada 2009 r. został zatwierdzony 
jednogłośnie – 15 za. 
 
Ad.14. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący zamknął XXXI sesję Rady 
Gminy o godzinie 1600. 
 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
 
Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady Gminy 
Jadwiga Staniszewska          Jan Pawlina 
 
 
 
 


